

Red Star**AWARD CITATION**

Surname, name and middle name	MIRONOV VASILIJ IVANOVICH
Rank	Guards Major
Position and unit	1st artillery squadron Commander, 16 Guards artillery regiment of the Supreme Command reserve.
is recommended for order "RED BANNER"	
1. Birth year	1906
2. Nationality	Russian
3. In Red Army service since	1928
4. Party membership	VKP(b) member
5. Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war	Against the German invaders since 01.11.1941
6. Wounds and contusions	None
7. Previous awards	None
8. Drafted by which induction station	Lunino district military commissariat, Tambov region.
9. Awardee's and his family permanent home address	<i>intentionally obscured</i>

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

In the engagement for the settlements Pulnikovo (Kalinin region) in September 1942, his squadron repelled 3 strong German infantry and armour attacks and inflicted extensive casualties to the enemy, which allowed the 2nd battalion of 1128 rifle regiment to hold their sector of defence.

In the battle near Pogoreloe-Gorodische on 04.08.1942, his squadrons well orchestrated and coordinated fire enabled the 1st battalion of 227 rifle regiment (251 rifle division) to break through the enemy defence line, capture Pogoreloe-Gorodische, and later to pursue the enemy all the way to the river Vazuza. In all the combat operations since December 1941, the squadron under his command maintained constant combat readiness and inflicted the following losses to the enemy. Destroyed: 9 mortar and 3 artillery batteries, 4 anti-tank guns, 4 battalion of troops, 12 heavy and light machine-guns, 6 tanks, 23 vehicles loaded with materiel and troops, 6 observation posts. Demolished: 41 pillboxes and dugouts, 29 houses sheltering enemy troops, 4 ammunition and fuel depots. Scattered: 12 transport columns, 7 vehicle convoys, 3 tank columns. Suppressed: 50 mortar and 13 artillery batteries, 82 heavy machine-guns, 4 anti-tank guns.

For courage and bravery, 6 men of the squadron personnel was bestowed with awards. For exhibited courage, steadfastness, and discipline in the fight against the German invaders, he is recommended for a state award - order "RED BANNER".

Commander of 16 Gu. artillery regiment
Guards Colonel
signature /ZHILIN/

Commissar of 16 Gu. artillery regiment
Gu. Sr. Batt. Commissar
signature /ANSHUKOV/

30 September 1942

HE DESERVES ORDER "RED BANNER"

COMMANDER OF ARTILLERY TROOPS OF 31 ARMY

COLONEL *signature* /POVE???

02 November 1942

HE DESERVES ORDER "RED BANNER"

COMMANDER OF 31 ARMY

MJ.GENERAL *signature*

/POLENOV/

MILITARY COUNCIL MEMBER OF 31 ARMY

MJ.GENERAL *signature*

/RUSSKIH/

26 December 1942

ув. 0731 *ок 0780*
 Обязательно все графы заполнять полностью.

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество **МИРОНОВ Василий Иванович**

Военное звание **Гвардии Майор**

Должность, часть **Командир 1-го дивизиона 16 Гвардейского артиллерийского полка РКК**

Представляется к **Награде ордену КРАСНОГО ЗНАМЕНИ**

1. Год рождения **1906** 2. Национальность **Русский**

3. С какого времени состоит в Красной Армии **1928** 4. Партийность **Член ВКПб**

5. Участие в боях (где и когда) **Участствует против немецких захватчиков с 1.11.41г.**

6. Имеет ли ранения и контузии **Не имеет.**

7. Чем ранее награжден (за какие отличия) **Не награждался.**

8. Каким РВК призван **Дунинским РВК Тамбовской области.**

9. Постоянный домашний адрес: (представляемого к награждению или его семья)

1. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

В бою под Пульниково, Калининской области в сентябре месяце 1942 г: огнем своего дивизиона отразил 3 яростных атаки немецкой пехоты с танками нанес большие потери противнику и обеспечил прочное удержание обороняемого вторым батальоном 1128 СП района.

В бою под Погорелое-Городище 4.8.42 года умелым управлением огня дивизиона и правильно организованном взаимодействии с 1/227 СП 251 СД обеспечил прорыв укрепленной полосы противника, захват Погорелое-Городище и преследование его до р. Вазуза. За период наступательных и оборонительных боев с немецкими оккупантами с декабря месяца 1941 года дивизион под его личным руководством полностью сохранил свою боеспособность и нанес следующий урон противнику: Уничтожено: 9 мин. батарей, 3 артбатарей, 4 орудия ПТО, 4 батальона пехоты, 12 станковых и ручных пулеметов, 6 танков, 23 Автомашин, с военными грузами и солдатами, 6 наблюдательных пунктов.

Разрушил: 41 ДОТов и блиндажей, 29 домов с солдатами и офицерами, взорвано 4 складов с боеприпасами и горючим. Рассеяно: 12 обозов, 7 колонн автомашин, 3 колонны танков. Подавлено: 50 минбатарей, 18 Арт. батарей, 82 Станковых пулеметов, 4 Орудия ПТО.

За Мужество, смелость в бою в его дивизионе награждено правительством 6 человек командного и рядового состава. За проявленную в боях с немецкими захватчиками стойкость, мужество, дисциплину и организованность представляется к Правительственной награде ордену КРАСНОЕ ЗНАМЯ.

Командир 16 Гв. АП *М.И. Шилин* Военком 16 Гв. АП
 Гвардии Подполковник / Ш и л и н / Гвардии Ст. Бат. комиссар / Аншуков / *Аншуков*

30.9.42 2090

ДОКТОР И АНГРЕЛЬСТВЕННИК. НАГРАДИ Ордена "КРАСНОЕ ЗНАМЯ"
ЗАМ. КОМАНДИРОМ 31-й АРМИИ
ПОЛКОВНИК - *И. И. Мухоморов*

"2" ноября 1942 года.

Доктор Правительственной комиссии
Ордена "Красное Знамя"

Командующий 31-й армией *И. И. Мухоморов* Член Военного Совета
Генерал-майор *И. И. Мухоморов* Генерал-майор
"26" декабря 1942 *И. И. Мухоморов* / Русские У.

Командир (начальник)
.....
(звание)

.....194 г.